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Protokół Nr 30/2017 

z posiedzenia komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego 

Rady Miasta w Kędzierzynie-Koźlu 

odbytego w dniu 30 sierpnia 2017 r. 

 

Ad 1.  

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków 

komisji dokonała przewodnicząca komisji Beata Łobodzińska. Przewodnicząca komisji  

Beata Łobodzińska stwierdziła, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady Komisji 

Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Rady Miasta w Kędzierzynie-Koźlu są 
prawomocne.  

W chwili stwierdzania prawomocności komisji uczestniczyło w niej 7 radnych.  

W trakcie obrad przybyli kolejni radni (lista obecności radnych w załączeniu do protokołu). 

 

Obecność Członków Komisji – wg załączonej listy obecności. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Artur Maruszczak – I zastępca prezydenta miasta ds. gospodarki przestrzennej i 

inwestycyjno-remontowej. 

2. Joanna Mazurkiewicz - radca prawny, 

3. Józef Muc - kierownik Wydziału Zarządzania Kryzysowego,  

4. Kamila Bieńkowska - kierownik Wydziału Inwestycji, Remontów i Eksploatacji,  

5. Małgorzata Jarosz -Wojtarowicz – kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami  

i Planowania Przestrzennego, 

6. Marek Mazurkiewicz - kierownik Wydziału Zarządzania Drogami, 

7. Marek Paneth - architekt miejski,   

8. radny Adam Oczoś,  
9. radny Michał Nowak. 

 

Ad 2. 

Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodnicząca komisji przedstawiła proponowany porządek obrad Komisji  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr 29 z dnia 20 czerwca 2017 r.  

4. Harmonogram bieżących inwestycji i remontów dróg.  

5. Stan zabezpieczenia przeciwpowodziowego na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle - temat 

wynika z planu pracy Komisji. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia ,,Gminnego Programu Opieki nad 

Zabytkami miasta Kędzierzyn-Koźle na lata 2017-2020". 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej  

 w Kędzierzynie-Koźlu przy ul. Elewatorowej.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nowych nazw ulic - inicjatywa 

uchwałodawcza radnego Michała Nowaka. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy dotychczasowej  

ulicy 9 Maja zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Śródmieście.  
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10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Józefa Wieczorka 

zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Piastów.  

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Dąbrowszczaków 

zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Sławęcice.  

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Lucjana Szenwalda 

zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Zachód.  

13. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

14. Zakończenie obrad. 

 

Radny Michał Nowak autor projektu uchwały w sprawie nadania nowych nazw ulic,  

stanowiącego jego inicjatywę, poprosił o zdjęcie ww. projektu uchwały z posiedzenia komisji. 

Na posiedzeniu komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej w dniu 23 sierpnia radni 

ustalili, że technika podejmowania oddzielnych uchwał jest lepsza.  

 

Przewodnicząca komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata 

Łobodzińska  dodała, że wpłyną materiał dodatkowy projekt uchwały w sprawie zmiany 

nazwy ulicy Pionierów zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Śródmieście, który 

zaproponowała do porządku obrad i omawiać jako punkt 12.    

 

Przewodnicząca komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata 

Łobodzińska poddała pod głosowanie uzupełniony porządek obrad do realizacji, który 

przedstawia się następująco:  

 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

3. Przyjęcie protokołu nr 29 z dnia 20 czerwca 2017 r.  

4. Harmonogram bieżących inwestycji i remontów dróg.  

5. Stan zabezpieczenia przeciwpowodziowego na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle - 

 temat wynika z planu pracy Komisji. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia ,,Gminnego Programu Opieki 

 nad Zabytkami miasta Kędzierzyn-Koźle na lata 2017-2020". 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa 

 użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej  

  w Kędzierzynie-Koźlu przy ul. Elewatorowej.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy dotychczasowej  

 ulicy 9 Maja zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Śródmieście.  

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Józefa Wieczorka 

 zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Piastów.  

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Dąbrowszczaków 

 zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Sławęcice.  

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Lucjana Szenwalda 

 zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Zachód. 

12.  Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Pionierów 

 zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Śródmieście 

13. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

14. Zakończenie obrad. 

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu nr 29 z dnia 20 czerwca 2017 r.  
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Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata 

Łobodzińska poinformowała, że protokół został wysłany na pocztę elektroniczną. Zapytała,  

czy ktoś wnosi uwagi do ww. protokołu. Wobec braku uwag, poddała pod głosowanie ww. 

protokół.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie ( 7 głosów ,,za") przyjęła protokół nr 29 z dnia 20 

czerwca 2017 r. . 

 

Ad 4. 

Harmonogram bieżących inwestycji i remontów dróg (informacja stanowi załącznik do nin. 

protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata 

Łobodzińska poinformowała, że radni otrzymali materiały, otworzyła dyskusję w sprawie.  

 

Grażyna Radka poinformowała, że na ulicy Skarbowej koło szkoły zdjęto z ulicy progi 

zwalniające, a zostały jeszcze znaki informacyjne.  

 

Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-

remontowej wyjaśnił, że zostanie to sprawdzone.  

 

Ewa Czubek zapytała dlaczego latarnie nie świecą, to pytanie zadała w dniu wczorajszym na 

Komisji Prawno-Administracyjnej. 

 

Kamila Bieńkowska, kierownik Wydziału Inwestycji, Remontów i Eksploatacji wyjaśniła, że 

jest to sprawdzane, w tej sprawie będą prowadzone rozmowy z Tauron.  

  

Przewodnicząca komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata 

Łobodzińska poinformowała, że Komisja zapoznała się i przyjęła informacje dot. 

harmonogramu bieżących inwestycji i remontów dróg. 

 

Ad 5. 

Stan zabezpieczenia przeciwpowodziowego na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle - temat 

wynika z planu pracy Komisji (informacja stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata 

Łobodzińska poinformowała, że radni otrzymali materiały w tym temacie, otworzyła dyskusję 
w sprawie.  

 

Halina Mińczuk zapytała o stan zawansowania prac zastawki na potoku Lineta.  

 

Józef Muc, kierownik Wydziału Zarządzania Kryzysowego wyjaśnił, że przedstawi nowe 

informacje, które wydarzyły się od 19 lipca, od daty przygotowania nin. informacji. Stan 

zawansowania prac zastawki na potoku Lineta, został wydana decyzja wodno-prawna, a do 

dnia 31 sierpnia br. projektant ma przedstawić kompletny projekt z uzgodnieniami. Kolejno 

zostanie przez Gminę wydany wniosek o pozwolenie na budowę, na początku roku 2018 r. 

będzie pozwolenie na budowę i możliwość rozpoczęcia inwestycji. Kierownik wypowiedział 

się również w temacie inwestycji realizowanej przez Wojewódzki Zarząd Melioracji  

i Urządzeń Wodnych w Opolu dotyczącej budowy wałów koło oczyszczalni ścieków  

w Kędzierzynie-Koźlu, wpłynęła decyzja środowiskowa oraz została wydana decyzja na 
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realizację inwestycji. Dodał również, że będzie realizowana inwestycja budowy zbiornika 

,,Racibórz" po ogłoszonym przetargu wygrała  konsorcjum zagraniczne. Poprzednia firma 

zeszła z placu budowy.   

 

Halina Mińczuk zapytała skąd pochodzą środki na realizację inwestycji.  

 

Józef Muc, kierownik Wydziału Zarządzania Kryzysowego wyjaśnił, że środki finansowe 

pochodzą ze źródeł zewnętrznych.  

 

Komisja zapoznała się i przyjęła informacje dot. stanu zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle. 

 

Ad 6. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia ,,Gminnego Programu Opieki nad 

Zabytkami miasta Kędzierzyn-Koźle na lata 2017-2020" (projekt uchwały stanowi załącznik 

do nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego  

Beata Łobodzińska otworzyła dyskusję w ww. temacie, wobec braku chętnych do dyskusji, 

poddała pod głosowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia ,,Gminnego Programu Opieki 

nad Zabytkami miasta Kędzierzyn-Koźle na lata 2017-2020". 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za") zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia ,,Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami miasta Kędzierzyn-Koźle na lata 

2017-2020".  

,,za" byli p.  Adam Sadłowski. p. Beata Łobodzińska, p. Grażyna Radka, p. Ewa Odulińska, 

p. Halina Mińczuk, p. Ewa Czubek,  p. Dorota Zasłonka,  

 

Ad 7. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w Kędzierzynie-Koźlu  

przy ul. Elewatorowej. (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 

  

Przewodnicząca komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego  

Beata Łobodzińska otworzyła dyskusję w ww. temacie, wobec braku chętnych do dyskusji, 

poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa 

użytkowania  wieczystego nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej  

w Kędzierzynie-Koźlu przy ul. Elewatorowej.  

  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za") zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie 

 wyrażenia zgody na zbycie prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej 

 niezabudowanej położonej w Kędzierzynie-Koźlu przy ul. Elewatorowej.  

,,za" byli p. Adam Sadłowski. p. Beata Łobodzińska, p. Grażyna Radka, p. Ewa Odulińska, 

p. Halina Mińczuk, p. Ewa Czubek,  p. Dorota Zasłonka,  

 

  

 Przewodnicząca komisji Beata Łobodzińska zgłosiła wniosek ustny: 

 ,,o oddzielne głosowanie każdej zaproponowanej nazwy ulicy". 
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 Komisja stosunkiem głosów: 6 głosów  ,,za", 1 głos ,,przeciw”,  głosów ,,wstrzymujących 

 się” nie było, udzieliła poparcia wnioskowi. 

,,za" byli. p. Beata Łobodzińska, p. Grażyna Radka, p. Ewa Odulińska, p. Halina Mińczuk, 

p. Ewa Czubek,  p. Dorota Zasłonka,  

,,przeciw" był p. Adam Sadłowski. 

 

 Ad 8. 

 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy dotychczasowej  

 ulicy 9 Maja zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Śródmieście. (projekt uchwały 

 stanowi załącznik do nin. protokołu) 

  

 Przewodnicząca komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego  

 Beata Łobodzińska otworzyła dyskusję w ww. temacie.  

  

Radny Michał Nowak zgłosił wniosek pisemny w sprawie: 

,,W projekcie uchwały w sprawie nadania nazwy dotychczasowej ulicy 9 Maja zlokalizowanej 

w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Śródmieście wnoszę o dokonanie następujących zmian: 

1. Zmiana brzmienia § 1 na następujące: 

 1. Ulicy zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Śródmieście, stanowiącej 

drogę publiczną będącą własnością gminy Kędzierzyn-Koźle, noszącej dotychczas nazwę 
„9 Maja”, nadaje się nazwę „9 Maja”. 

 2. Nazwa, o której mowa w ust. 1, upamiętnia rocznicę ogłoszenia w dniu 9 maja 

1950 r. Planu Schumana, obchodzoną jako Dzień Europy. 

 3. Lokalizację ulicy, o której mowa w ust. 1, określa załącznik do niniejszej uchwały. 

 

2. Dodanie do uchwały § 2 o następującej treści: 

 W uchwale Nr VIII/86/2003 Rady Miejskiej w Kędzierzynie-Koźlu z dnia 24 kwietnia 

2003 r. w sprawie zmian pisowni nazw ulic w Kędzierzynie-Koźlu w § 1 uchyla się ust. 3. 

3. Zmiana numeracji § 2 na § 3, § 3 na § 4 i § 4 na § 5." 

 

We wszystkich ww. projektach uchwał wnoszę o zmianę pisowni nazwy miasta 

z „Kędzierzyn – Koźle” lub „Kędzierzyn–Koźle” (tam, gdzie taką zastosowano) na 

prawidłową „Kędzierzyn-Koźle” (z łącznikiem). 

 

Komisja stosunkiem głosów: 5 głosów ,,za", 1 głos ,,przeciw”, głosów ,,wstrzymujących się” 

nie było, udzieliła poparcia wnioskowi. 

 

Komisja stosunkiem głosów:  

5 głosów ,,za",  

1 głos ,,przeciw”,  

1 głos ,,wstrzymujący się”, 

pozytywnie zaopiniowała  ww. projekt uchwały wraz z wnioskiem radnego Michała Nowaka. 

,,za" byli. p. Beata Łobodzińska, p. Grażyna Radka, p. Ewa Odulińska, p. Ewa Czubek,  p. 

Dorota Zasłonka,  

,,przeciw" był p.  Adam Sadłowski. 

 ,,wstrzymała się" Halina MIińczuk.  
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 Ad 9. 

 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Józefa Wieczorka 

 zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Piastów (projekt uchwały stanowi załącznik 

 do nin. protokołu). 

  

 Przewodnicząca komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego  

 Beata Łobodzińska otworzyła dyskusję w ww. temacie.  

 

 Przewodnicząca komisji Beata Łobodzińska zgłosiła wniosek pisemny w sprawie: 

 ,,w związku z Ustawą z dnia 01.04.2016 r. o zakazie propagowania komunizmu lub innego 

 ustroju totalitarnego przez nazwy, budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej, 

 wnoszę o zmianę nazwy ulicy Józefa Wieczorka na Augustyna Kośnego". 

 

 Komisja jednogłośnie (7 głosów ,,za") udzieliła poparcia wnioskowi. 

,,za" byli p.  Adam Sadłowski. p. Beata Łobodzińska, p. Grażyna Radka, p. Ewa Odulińska, 

p. Halina Mińczuk, p. Ewa Czubek,  p. Dorota Zasłonka,  

 

Radny Michał Nowak zgłosił wniosek pisemny w sprawie: 

,,W projekcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Józefa Wieczorka zlokalizowanej 

w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Piastów wnoszę o dokonanie następujących zmian: 

1. Zmiana tytułu uchwały na w sprawie nadania nazwy dotychczasowej ulicy Józefa 

Wieczorka zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Piastów. 

 

2. Zmiana brzmienia ust. 1 w § 1 na następujące: 

 1. Ulicy zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Piastów, stanowiącej drogę 
publiczną będącą własnością gminy Kędzierzyn-Koźle, noszącej dotychczas nazwę „Józefa 

Wieczorka”, nadaje się nazwę „.............................”. 

 

We wszystkich ww. projektach uchwał wnoszę o zmianę pisowni nazwy miasta 

z „Kędzierzyn – Koźle” lub „Kędzierzyn–Koźle” (tam, gdzie taką zastosowano) na 

prawidłową „Kędzierzyn-Koźle” (z łącznikiem). 

 

Komisja jednogłośnie (7 głosów ,,za") udzieliła poparcia wnioskowi. 

,,za" byli p.  Adam Sadłowski. p. Beata Łobodzińska, p. Grażyna Radka, p. Ewa Odulińska, 

p. Halina Mińczuk, p. Ewa Czubek,  p. Dorota Zasłonka,  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za") zaopiniowała  ww. projekt uchwały, 

rekomendując nazwę Augustyna Kośnego ulicy zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na 

osiedlu Piastów wraz z wnioskiem radnego Michała Nowaka. 

,,za" byli p.  Adam Sadłowski. p. Beata Łobodzińska, p. Grażyna Radka, p. Ewa Odulińska, 

p. Halina Mińczuk, p. Ewa Czubek,  p. Dorota Zasłonka,  

 

 Ad 10. 

 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Dąbrowszczaków 

 zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Sławęcice (projekt uchwały stanowi 

 załącznik do nin. protokołu). 

 

 Przewodnicząca komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego  

 Beata Łobodzińska otworzyła dyskusję w ww. temacie.  
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 Radny Michał Nowak poinformował, że mieszkańcy oraz Rada Osiedle Sławęcice 

 rekomenduje nazwę dla ulicy Zielna.  

  

 Radny Michał Nowak zgłosił wniosek pisemny w sprawie: 

 ,,W projekcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Dąbrowszczaków zlokalizowanej 

 w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Sławięcice wnoszę o dokonanie następujących zmian: 

 1. Zmiana tytułu uchwały na w sprawie nadania nazwy dotychczasowej ulicy 

 Dąbrowszczaków zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Sławięcice. 

 

 2. Zmiana brzmienia ust. 1 w § 1 na następujące: 

 1. Ulicy zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Sławięcice, stanowiącej drogę 
 publiczną będącą własnością gminy Kędzierzyn-Koźle, noszącej dotychczas nazwę 
 „Dąbrowszczaków”, nadaje się nazwę „Zielna”. 

 

 We wszystkich ww. projektach uchwał wnoszę o zmianę pisowni nazwy miasta 

 z „Kędzierzyn – Koźle” lub „Kędzierzyn–Koźle” (tam, gdzie taką zastosowano) na 

 prawidłową „Kędzierzyn-Koźle” (z łącznikiem)". 

  

 Komisja jednogłośnie (7 głosów ,,za") udzieliła poparcia wnioskowi. 

,,za" byli p.  Adam Sadłowski. p. Beata Łobodzińska, p. Grażyna Radka, p. Ewa Odulińska, 

p. Halina Mińczuk, p. Ewa Czubek,  p. Dorota Zasłonka,  

 

 Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za") zaopiniowała  ww. projekt uchwały, 

 rekomendując nazwę Zielna ulicy zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu 

 Sławęcice oraz wniosek radnego Michała Nowaka. 

,,za" byli p.  Adam Sadłowski. p. Beata Łobodzińska, p. Grażyna Radka, p. Ewa Odulińska, 

p. Halina Mińczuk, p. Ewa Czubek,  p. Dorota Zasłonka,  

 

 Ad 11. 

 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Lucjana Szenwalda 

 zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Zachód (projekt uchwały stanowi 

 załącznik do nin. protokołu). 

 

 Przewodnicząca komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego  

 Beata Łobodzińska otworzyła dyskusję w ww. temacie.  

  

 Radny Michał Nowak poinformował, że mieszkańcy osiedla Zachód nie wskazali konkretnej 

 nazwy lecz  zasugerowali nazwę wpisującą się w okoliczne ulice. Po przeprowadzeniu przez 

 radnego konsultacji z wszystkim mieszkańcami proponując nazwę ul. Koszarowa, którą 
 wszyscy mieszkańcy akceptują. Prosi o uszanowanie woli mieszkańców.  

 

Radny Michał Nowak zgłosił wniosek pisemny w sprawie: 

,,W projekcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Lucjana Szenwalda zlokalizowanej 

w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Zachód wnoszę o dokonanie następujących zmian: 

1. Zmiana tytułu uchwały na w sprawie nadania nazwy dotychczasowej ulicy Lucjana 

Szenwalda zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Zachód. 

 

2. Zmiana brzmienia ust. 1 w § 1 na następujące: 
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 1. Ulicy zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Zachód, stanowiącej drogę 
publiczną będącą własnością gminy Kędzierzyn-Koźle, noszącej dotychczas nazwę „Lucjana 

Szenwalda”, nadaje się nazwę „Koszarowa”. 

We wszystkich ww. projektach uchwał wnoszę o zmianę pisowni nazwy miasta 

z „Kędzierzyn – Koźle” lub „Kędzierzyn–Koźle” (tam, gdzie taką zastosowano) na 

prawidłową „Kędzierzyn-Koźle” (z łącznikiem)". 

 

Komisja jednogłośnie (6 głosów ,,za") udzieliła poparcia wnioskowi. 

,,za" byli p.  Adam Sadłowski. p. Beata Łobodzińska, p. Grażyna Radka, p. Ewa Odulińska, , 

p. Ewa Czubek,  p. Dorota Zasłonka,  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za") zaopiniowała ww. projekt uchwały, 

rekomendując nazwę Koszarowa ulicy zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu 

Zachód wraz z wnioskiem radnego Michała Nowaka. 

,,za" byli p.  Adam Sadłowski. p. Beata Łobodzińska, p. Grażyna Radka, p. Ewa Odulińska, 

p. Halina Mińczuk, p. Ewa Czubek,  p. Dorota Zasłonka,  

 

Ad 12. 

 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Pionierów zlokalizowanej  

 w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Śródmieście (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. 

 protokołu). 

 

 Przewodnicząca komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego  

 Beata Łobodzińska otworzyła dyskusję w ww. temacie.  
 

Radny Michał Nowak w sprawie nazwy ulicy Pionierów dodał, że są różne opinie w temacie 

zmiany nazwy tej ulicy. Radny napisał do Instytutu Pamięci Narodowej, oddział we 

Wrocławiu w tym temacie. Otrzymał odpowiedź, że nazwy Przodowników Pracy, Leona 

Kruczkowskiego, Wincentego Pstrowskiego nie podpadają pod tę ustawę, lecz wojewoda 

opolski może mieć odmienne zdanie co do tych nazw. W piśmie zasugerowano, żeby w 

uchwale dot. ul. Pionierów uzasadnić, że nazwa dotyczy ,,osadników w Kędzierzynie po 1945 

r.”. 

 

Radny Michał Nowak zgłosił wniosek pisemny w sprawie: 

,,W projekcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Pionierów zlokalizowanej 

w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Śródmieście wnoszę o dokonanie następujących zmian: 

1. Zmiana tytułu uchwały na w sprawie nadania nazwy dotychczasowej ulicy Pionierów 

zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Śródmieście. 

 

2. Zmiana brzmienia § 1 na następujące: 

 1. Ulicy zlokalizowanej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Śródmieście, stanowiącej 

drogę publiczną będącą własnością gminy Kędzierzyn-Koźle, noszącej dotychczas nazwę 
„Pionierów”, nadaje się nazwę „Pionierów”. 

 2. Nazwa, o której mowa w ust. 1, upamiętnia osadników przybyłych do Kędzierzyna 

w 1945 r. 

 3. Lokalizację ulicy, o której mowa w ust. 1, określa załącznik do niniejszej uchwały". 
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We wszystkich ww. projektach uchwał wnoszę o zmianę pisowni nazwy miasta 

z „Kędzierzyn – Koźle” lub „Kędzierzyn–Koźle” (tam, gdzie taką zastosowano) na 

prawidłową „Kędzierzyn-Koźle” (z łącznikiem)". 

 

Adam Sadłowski wyraził, swoją negatywną opinię do zaproponowanej nazwy. Nie popiera 

nazwy Pionierów. Proponuje inną nazwę.  
 

ad vocem Michał Nowak wyjaśnił, że zaproponowana nazwa nie popiera ustroju totalitarnego. 

W uzasadnieniu wyjaśnił, że dotyczy to osadników, pionierów, którzy przyjechali na te tereny, 

po tułaczce ze wschodu. Dodał, że należy tych ludzi podziwiać.   
 

Komisja stosunkiem głosów: 6 głosów  ,,za", 1 głos ,,przeciw”,  głosów ,,wstrzymujących się” 

nie było, udzieliła poparcia wnioskowi. 

,,za" byli. p. Beata Łobodzińska, p. Grażyna Radka, p. Ewa Odulińska, p. Ewa Czubek, p. 

Halina Mińczuk,  p. Dorota Zasłonka,  

,,przeciw" był p. Adam Sadłowski. 

  

Komisja stosunkiem głosów:  

6 głosów ,,za",  

1 głos ,,przeciw”,  

głosów ,,wstrzymujących się” nie było, 

pozytywnie zaopiniowała  ww. projekt uchwały wraz z wnioskiem radnego Michała Nowaka. 

,,za" byli. p. Beata Łobodzińska, p. Grażyna Radka, p. Ewa Odulińska, p. Ewa Czubek, p. 

Halina Mińczuk,  p. Dorota Zasłonka,  

,,przeciw" był p. Adam Sadłowski. 

  

Ad 13. 

Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

Radna Halina Mińczuk zapytała, o nowy plac zabaw na osiedlu Pogorzelec. Dlaczego plac nie 

jest jeszcze oświetlony. Czy można zabezpieczyć trawnik, słupkami metalowymi, aby 

samochody tam nie wjeżdżały. Na placu zabaw leżą butelki po alkoholu, dlatego mieszkańcy 

proszą o jak najszybsze włączenie światła na tym placu zabaw.  

 

Artur Maruszczak, zastępca prezydenta miasta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-

remontowej wyjaśnił, że gmina stara się, aby firma Tauron włączyła prąd na placu zabaw,  

nie zależy to od gminy. Problem z podjeżdżającymi i zawracającymi samochodami tam 

samochodami, będzie trudny do rozwiązania. Plac będzie sprzątany, zaśmiecenie jest 

problemem występującym na wszystkich placach zabaw. Po każdej nocy wszystkie place 

zabaw są zaśmiecone.  

 

Radna Ewa Odulińska poprosiła o przycięcie lip (odrostów) na ulicy Sportowej.  

 

Kolejny termin komisji został ustalony na 19 września 2017 r. o godz. 16.00 
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Ad 14.  

Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca komisji Beata Łobodzińska podziękowała za aktywne uczestnictwo po czym 

o godz. 17.05 zakończyła XXX posiedzenie komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 

Naturalnego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.  

        
Protokołowała  A. Dworaczek 

 

 

 

 

 

       PRZEWODNICZĄCA KOMISJI 

        

        Beata Łobodzińska 
 

 

 

 

 

 

 

 


